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BRM.0012.12.4.2024.AŻ 
Protokół nr 4/24 z posiedzenia Komisji Klimatu i Środowiska 
Data posiedzenia: 10.06.2024 r.  
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Katowice ul. Młyńska 4, sala 4,5 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia:  13:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: 14:35 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas. 
Protokolantka: Agata Żurkowska 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 7 radnych (na 7 ogółem). 
 
Zaproszeni goście: 
Wiceprezydent Miasta Pan Jarosław Makowski, Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta Pani Katarzyna Staś, 
Naczelnik Wydziału Kształtowania Środowiska Pan Grzegorz Mazurkiewicz, Naczelnik Wydziału Klimatu i 
Energii Pani Beata Urych, Z-ca Naczelnika Wydziału Kultury Pani Jowita Hercig, Naczelnik Wydziału Nadzoru 
Właścicielskiego Pani Mirosława Stachura-Jeleń, Z-ca Naczelnika Wydziału Polityki Społecznej Pani Jolanta 
Wolanin, Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Pan Tomasz Kępa, Naczelnik Wydziału 
Monitorowania Inwestycji Pan Rafał Mondraszek, Naczelnik Wydziału Budynków i Dróg Pan Roman Buła, 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Sportu Pan Sławomir Witek, Naczelnik Wydziału Funduszy Europejskich Pani 
Małgorzata Mondraszek, Naczelnik Wydziału Komunikacji Społecznej Pani Justyna Buchalik, Naczelnik 
Wydziału Obsługi Inwestorów Pan Mariusz Jankowski, wz Naczelnika Wydziału Promocji Pan Łukasz 
Gawroński, Z-ca Naczelnika Wydziału Transportu Pan Paweł Sucheta, Naczelnik Wydziału Planowania 
Przestrzennego i Urbanistyki Pan Jerzy Pogoda, Pan Gabriel Tomczak Przewodniczący Rady Dzielnicy nr 18 
Murcki, mieszkańcy Pl. Kasprowicza, ul. Mruczka i Wojtalewicza.  
 
Porządek obrad:  
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Raport o stanie miasta Katowice za 2023 rok. 
4. Projekt uchwały RMK w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta wotum zaufania. 
5. Korespondencja i sprawy bieżące (opiniowanie projektów uchwał) : 
1) projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany regulaminu realizacji przedsięwzięć niskoemisyjnych w 
ramach realizacji projektu „STOP SMOG w GZM - poprawa jakości powietrza na terenie Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii”.  
6. Propozycje Komisji Klimatu i Środowiska do projektu budżetu miasta Katowice na 2025 rok. 
7. Przyjęcie planu pracy Komisji Klimatu i Środowiska na II półrocze 2024 roku. 
8. Wolne wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia 
 
Ad. 1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas po powitaniu zebranych poddał pod 
głosowanie porządek obrad.  
Komisja Klimatu i Środowiska 5 głosami „za” przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia.  
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas poddał pod głosowanie protokół z poprze- 
dniej komisji. 
Komisja Klimatu i Środowiska 5 głosami „za” przyjęła protokół nr 1 z dnia 24.05.2024 r.  
 
Ad. 3 i 4. Raport o stanie miasta Katowice za 2023 rok. Projekt uchwały Rady Miasta w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Katowice wotum zaufania. 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas przystąpił do rozpatrzenia Raportu o stanie 
miasta Katowice za 2023 rok. Wiceprezydent Miasta Pan Jarosław Makowski zwrócił się do Naczelnik 
Wydziału Rozwoju Miasta p. Katarzyny Staś o zaprezentowanie dokumentu.  
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Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta Pani Katarzyna Staś po raz kolejny zapoznała radnych z raportem. Jeżeli 
chodzi o zakres działania Komisji Klimatu i Środowiska, poinformowała, że w części finansowej raportu w 2023 
r. odnotowano wzrost wydatków na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska o 36%  w stosunku do r. 
2022 – ze 198 mln zł do 272 mln zł.  Pojawiło się  bardzo ważne pole strategiczne pn. Klimat i Ekosystem 
Miejski, w którym sformułowano nowe cele i kierunki działań i jest to duże wyzwanie dla miasta w 
perspektywie do 2030 r. Jednym z priorytetowych działań, które miasto stawia sobie w tym obszarze jest  
poprawa jakości powietrza. Wskaźnik, który zanotowaliśmy w tym roku, wskazujący że liczba dni przekroczeń 
stężenia dobowego pyłu Pm10 wyniosła w 2023 r. jedynie 12 dni, przy dotychczasowych ponad 30   jest  
dobrym prognostykiem na przyszłość  i  potwierdza, że działania, które realizuje miasto przynoszą dobry efekt. 
Do tych działań zaliczają się  w 2023 roku następujące przedsięwzięcia: 
- zakończony projekt, który był realizowany w perspektywie  2014-2020, czyli poprawa jakości powietrza przez 
wymianę systemów grzewczych opalanych węglem w budynkach jednorodzinnych. W ramach tego projektu 
zrealizowano 60 przedsięwzięć niskoemisyjnych, zlikwidowano 64 nie ekologiczne źródła ciepła, łączna kwota 
udzielonych grantów to 2,4 mln zł, 
- w roku 2022 i 2023 mieszkańcy wymienili w ramach dotacji ponad 2,7 tysięcy przestarzałych źródeł ciepła, a 
miasto przeznaczyło na ten cel ponad 27 mln zł, 
- zostało zamontowanych 301 odnawialnych źródeł energii za ponad 1 mln zł, 
- złożono wnioski aplikacyjne do projektu, z którego realizowane są instalacje w ramach inwestycji: Katowickie 
Centrum Edukacji Muzycznej „Dom Kilara”, instalacje przy Szkole Podstawowej nr 21 i przy budowanym MDK  
na Osiedlu Witosa, 
- został przyjęty dokument pn. Plan działań na rzecz zrównoważonej energii i klimatu dla miasta Katowice 
/SECAP/, który zastąpił PGN dla miasta Katowice (PGN), który będzie źródłem pozyskiwania dodatkowych 
funduszy na realizację nowych przedsięwzięć. 
Pani Naczelnik WRM poinformowała o zrealizowanych działaniach w obszarach: edukacji ekologicznej i 
bioróżnorodności w 2023 r. : 
- przebudowie ul. Warszawskiej, której zazielenienie wspomoże śródmiejską strefę w czasie wysokich 
temperatur w centrum miasta, 
- wybudowaniu farmy fotowoltaicznej na terenach należących do MPGK. Farma ma moc 1,2 MW i znajduje 
się na terenie zamkniętej kwatery numer 1 składowiska odpadów. Koszt inwestycji to około 5 mln zł. 
- zrealizowaniu przez spółkę Katowickie Inwestycje modelu hydraulicznego sieci kanalizacyjnej dla miasta 
Katowice,  
-  utworzeniu Wydział Klimatu i Energii, który wzbogacił strukturę organizacyjną Urzędu Miasta, który m.in. 
przejął zadania Biura Zarządzania Energią, udziela porad, prowadzi miejski program edukacji klimatycznej w 
formie pilotażu w 5 placówkach szkolnych, angażuje się w realizowanie projektów, w tym projektów 
współfinansowanych z GZM, zw. z wymianą źródeł ciepła i poprawą jakości powietrza. 
 
Wobec braku pytań ze strony p. Radnych, Pan Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska poddał projekt 
uchwały pod głosowanie:  
Komisja Klimatu i Środowiska po zapoznaniu się z Raportem o stanie miasta Katowice za 2023 rok i z 
projektem uchwały Rady Miasta w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Katowice wotum zaufania, w 
głosowaniu: 6 głosów „za” przy 1 gł. „wstrzymującym się” (radny p. Jacek Kalisz) zaopiniowała pozytywnie 
przedmiotowy projekt uchwały. 
Radna Pani Maria Ryś głosowała tradycyjnie. 
 
Pan Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska podziękował p. Naczelnik Katarzynie Staś za przekazane 
informacje oraz naczelnikom merytorycznych wydziałów za przybycie na komisję.  
 
Ad.8. Wolne wnioski. 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas poinformował, że w tym punkcie 
zapowiedzieli się mieszkańcy  dz. Murcki z interwencją, których reprezentuje Przewodniczący Rady Dzielnicy 
nr 18 Murcki Pan Gabriel Tomczak. 
 
Członkowie Komisji Klimatu i Środowiska jednogłośnie udzielili zgody na zabranie głosu przez mieszkańców. 
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Przewodniczący Pan Gabriel Tomczak: Szanowni Państwo, przyszliśmy  na komisję z problemem, z którym 
zmierzyliśmy się na ostatniej sesji Rady Dzielnicy Murcki. Mieszkańcy zgłosili problem związany z brakiem 
uciepłowienia budynków, które znajdują się przy Placu Kasprowicza, przy ul. Mruczka i Wojtalewicza.  
Na spotkanie zaprosiliśmy zarządcę budynków - przedstawiciela Śląsko-Dąbrowskiej Spółki Mieszkaniowej. 
Pani Kierownik z ŚDSM powiedziała, że obecnie nie ma takich możliwości, bo spółka Dalkia odmówiła 
uciepłowienia tych budynków.  
Mieszkańcy w swoim zakresie  próbowali podłączyć się do gazu i  dostali odmowę od spółki gazowniczej. 
Chcielibyśmy, żeby p. Radni i miasto wystąpili do spółki ciepłowniczej i do spółki gazowniczej o  możliwość 
podłączenia tych budynków do sieci. Te budynki znajdują się w centrum dzielnicy na tzw. rynku murckowskim. 
Mieszkańcy tych budynków są postrzegani jako truciciele dzielnicy, bo gdy zaczyna się  sezon grzewczy, to z 
kominów  wydobywa się gesty dym. 
Chcielibyśmy,  żeby p. Radni  wsparli nas w tych działaniach. 
Drugim tematem są wieloletnie starania mieszkańców o wykup mieszkań na własność, tym bardziej, że 
zamieszkują w nich po kilkadziesiąt lat. Po wykupie mogliby prawnie wystąpić o możliwość dofinansowania 
do uciepłowienia. Obecne ze mną mieszkanki już w 2012r. wpłaciły pieniądze na fundusz wykupu mieszkań i 
do dzisiaj nie mogą ich wykupić, bo ŚDSM zwleka z wykupem.  
 
Dyskusja: 
Wiceprezydent Miasta Pan Jarosław Makowski: dziękuję p. przewodniczącemu za podjęcie tego tematu. 
Wstępnie zaczęliśmy rozeznawać możliwości jakie są i ustaliliśmy, że w najbliższym czasie zmieni się zarząd w 
spółce ŚDSM, więc będę podejmować osobiście rozmowy z nowym zarządem, który ma się ukonstytuować w 
połowie czerwca. Z mojej strony i ze strony miasta będziemy chcieli państwa wesprzeć. Rozmawiałem też z p. 
Naczelnikiem WKŚ G. Mazurkiewiczem na temat możliwości, jakie leżą po naszej stronie i wystosujemy  też 
apel do spółki Dalkia, żeby przychyliła się do waszej prośby. Będziemy starali się zobaczyć warunki techniczne, 
bo jeżeli to jest centrum Murcek, to wykonanie podłączenia nie będzie związane z dużymi odległościami.  
 
Przewodniczący Pan Gabriel Tomczak: to jest kuriozalna sprawa, bo sieć gazownicza praktycznie jest pod ręką 
i chodziłoby o podłączenie kilkudziesięciu metrów. Sieć ciepłownicza z Dalki  praktycznie „leci w granicy”, więc  
nie chodzi o inwestycję idącą w miliony złotych. Pojawia się pytanie, czy spółka Dalkia ma na tyle mocy 
grzewczej, żeby mogła podłączyć te budynki? Chodzą słuchy od mieszkańców, że Dalkia  jej nie ma, dlatego 
wymijająco odpowiada mieszkańcom. 
Chodzi nam o to, żeby spółka Dalkia wypowiedziała się, czy ma tę moc grzewczą, czy jej nie ma. Jeżeli nie ma 
mocy, to wtedy można iść w innym kierunku. Trudno, żeby ci ludzie, często starsi cały czas palili węglem i 
wnosili węgiel po schodach na 2 piętro. W dzisiejszych czasach to jest dla nich katastrofa, tym bardziej, że my 
wszyscy cały czas gdzieś tam walczymy o to, żeby powietrze było czystsze wokół nas, miasto też realizuje swój 
program, dlatego zwracamy się do p. Radnych żeby nas wspomogli w tych działaniach, bo wiadomo, że jak 
mieszkańcy występują sami, to są w tym odosobnieni, miasto jest większym partnerem do rozmów z tymi 
przedsiębiorstwami. 
 
Naczelnik Wydziału Klimatu i Energii Pani Beata Urych: ostatnio miałam spotkanie z Dalkią, ale w innym 
temacie,  więc chciałam zapytać, czy państwo macie odpowiedź z Dalki na temat:  
-  jaka jest przyczyna niepodłączenia do sieci? 
-  czy to jest na końcówce sieci? 
-  ilu mieszkańców zgłosiło chęć podłączenia? 
Jeżeli to są pojedyncze mieszkania w zasobach ŚDSM, to pojawia się kwestia opłacalności inwestycji dla spółki 
Dalkia. Jeżeli będzie większa liczba mieszkań to jest pole do dalszych rozmów i spotkania się spółki Dalkia            
z przedstawicielami miasta i z przedstawicielem mieszkańców w temacie ww. inwestycji. 
Kolejna kwestia:  jeżeli chodzi o dofinansowanie ze strony miasta, to czy ŚDSM  nie posiada już przekroczonego 
limitu pomocy de minimis? 
Z tego, co wiem ŚDSM  ma bardzo dużo lokalizacji w całej Polsce i  kwota pomocy de minimis (200 000 euro 
raz na 3 lata) jest b. niska w porównaniu do działalności tej firmy, więc dofinansowanie może już być 
przekroczone. 
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Przewodniczący Pan Gabriel Tomczak:  mieszkańcy nie są partnerem dla Dalki,  tymi budynkami zarządza 
ŚDSM, więc spółka musi wystąpić do Dalki o podłączenie. 
Mieszkańcy chcieli zawiązać wspólnotę mieszkaniową, a ŚDSM nie chce mieszkań sprzedać (mimo, że 
mieszkańcy starają się o to już 10 lat), więc sytuacja jest patowa. 
 
Naczelnik Wydziału Klimatu i Energii Pani Beata Urych: starałabym się jednak spotkać ze ŚDSM, bo ona jest 
stroną dla Dalki. Natomiast pozostaje kwestia ilości mieszkań/lokali do podłączenia, bo jeżeli to będzie kilka 
lokali w budynku wielorodzinnym, to na pewno taka inwestycja nie będzie opłacalna dla Dalki.  
 
Naczelnik Wydziału Kształtowania Środowiska Pan Grzegorz Mazurkiewicz: w ramach uzupełnienia 
dotyczącego dofinansowania  bo została poruszona kwestia pomocy de minimis: z tego co się orientuję, akurat 
ŚDSM  bardzo intensywnie korzysta z tych dofinansowań,  spółka jest praktycznie cały czas w limitach, w 
związku z tym jeżeli by musieli coś takiego finansować  to najpewniej  ze środków własnych. ŚDSM z pewnością  
ma  ścieżkę dojścia, ale ona może być długa, urzędnicy nie znają tej historii, natomiast potwierdzam, że jeżeli 
chodzi o pomoc de minimis  to oni są praktycznie na wyczerpaniu. 
 
Wiceprezydent Miasta Pan Jarosław Makowski: tak jak powiedziałem na początku, bo już z p. G. Tomczakiem 
o tym rozmawialiśmy i w zasadzie zaproponowałem, żeby spotkać się z ze spółką ŚDSM, ale w międzyczasie 
okazało się, że tam będą zmiany w zarządzie spółki, więc odwołaliśmy zamiar spotkania się, bo  jeżeli będą  
nowi ludzie w zarządzie to zaczniemy rozmowy od początku. Poczekajmy do 20 czerwca jak ten zarząd się 
ukonstytuuje, wtedy zobowiązuję się zaprosić przedstawiciela mieszkańców na spotkanie z nowym zarządem 
ŚDSM, żeby rozpocząć dialog.  W międzyczasie dopracujemy szczegóły - ilu jest zainteresowanych 
mieszkańców podłączeniem  i  gdzie dokładnie są lokalizacje. 
 
Radny Pan Krzysztof Kraus poinformował o problemach zgłaszanych w ub. roku  na Radzie Dzielnicy Osiedle 
Witosa związanych z dostawą ciepła przez Dalkię do bloku wspólnoty mieszkaniowej przy ul. Sławka i do 
starych budynków przy ul. Obroki, gdzie przy pełnym grzaniu temperatura w mieszkaniach nie przekraczała 
18 stopni.  Sieć, którą Dalkia podaje ciepło jest awaryjna i regularnie te budynki nie są ogrzewane. 
Jeżeli p. Wiceprezydent organizowałby spotkanie z Dalkią, to myślę że tematów do dyskusji ze spółką będzie 
więcej i służę pomocą, jeśli chodzi o kontakty. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Klimatu i Środowiska Pani Maria Ryś: czy brane są pod uwagę tylko 2 źródła 
ciepła, niekoniecznie gazowe  i niekoniecznie te, które są dostępne i czy macie podłączoną siłę? 
 
Przewodniczący Pan Gabriel Tomczak: tak jak powiedziałem, sytuacja jest patowa bo w budynkach nie ma 
gazu a ciepło systemowe „leci” przy budynkach, a żeby tym trzecim źródłem ciepła mogła być energia 
elektryczna to u nas nie ma siły. Gdyby okazałoby się, że Dalkia nie ma mocy,  żeby podłączyć te budynki, to 
po prostu niech to powie, aby nie zwodzić dłużej mieszkańców i wtedy rozważylibyśmy,  czy to będzie energia 
elektryczna albo czy to będzie gaz. Myślę,  że najlepiej byłoby z gazem.  Teraz z jednej strony budynki są 
podłączone do gazu na ulicy  Wojtalewicza  i one są ocieplane  gazem a po drugiej stronie są budynki, które  
gazu nie mają, dlatego że ŚDSM nie wystąpiła o to, żeby te budynki można było zgazyfikować!  Dzisiejsza  
deklaracja p. Wiceprezydenta o spotkaniu w Urzędzie Miasta z nowym zarządem ŚDSM wydaje  się najlepszym 
rozwiązaniem. 
 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas: pozwolę sobie podsumować dyskusję:   
Na wniosek mieszkańców dz. Murcki, którzy zwrócili się o interwencję, Pan Wiceprezydent zadeklarował 
spotkanie z nowym zarządem ŚDSM w 2 tematach: 
wykupu mieszkań  i  uciepłowienia budynków. 
Myślę, że na jednym spotkaniu z zarządem spółki ŚDSM się nie skończy i  trzeba będzie uzgodnić kalendarze i 
umówić się na kolejne spotkanie.  
Zwracam się z postulatem, aby na kolejne spotkanie w Urzędzie Miasta ze spółką ŚDSM  zaprosić 
przedstawicieli Komisji Klimatu i Środowiska którzy zgłosili chęć uczestniczenia, także  przedstawicieli spółki 
Dalkia i  przedstawicieli Rady Dzielnicy Murcki. 
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Na tym Pan Przewodniczący Komisji zakończył spotkanie i podziękował mieszkańcom i stronie prezydenckiej 
za udział  i  konstruktywne wypowiedzi. 
 
Ad. 5. Korespondencja i sprawy bieżące (opiniowanie projektów uchwał) : 
1) projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany regulaminu realizacji przedsięwzięć niskoemisyjnych             
w ramach realizacji projektu „STOP SMOG w GZM - poprawa jakości powietrza na terenie Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii”.  
 
Naczelnik Wydziału Klimatu i Energii Pani Beata Urych przedstawiła projekt uchwały i poinformowała m.in. 
że koszt projektu wynosi 1 mln 300 tys. zł, z czego prawie 70%  to są środki z programu „Stop Smog”  NFOŚiGW, 
30% to są środki miasta, z których 15%  to jest dotacja celowa w ramach GZM. 
Miasto Katowice dopłaca tylko 15%  ze swoich środków własnych do ww. projektu. 
Projekt jest skierowany do najuboższych mieszkańców Katowic. Mamy zadeklarowanych 15 wniosków i 15 
beneficjentów wśród mieszkańców (10 w zasobach gminy). Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej wsparł nas 
przy naborze, ponieważ poszukiwaliśmy mieszkańców, którzy tej dotacji naprawdę potrzebują. Dotacja 
obejmuje 100% dofinansowania do wymiany źródła ciepła.  
W wyniku naboru udało nam się pozyskać 14 wniosków, jednak ze względu na kryterium dochodowe i 
majątkowe tylko 11 wniosków przeszło dalszy proces procedowania. Na ten moment mamy 4 wnioski                  
w wolnej puli i chcielibyśmy rozpocząć nabór ciągły. 
 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas: czyli zmiana polega na tym, że chcemy 
prowadzić nabór ciągły w ramach tego projektu? 
 
Naczelnik Wydziału Klimatu i Energii Pani Beata Urych: tak, chcemy do maksymalnie 2025 roku  prowadzić 
nabór ciągły. Jeżeli okaże się, że bardzo trudno jest pozyskać wnioski, ze względu na zaostrzone kryterium 
dochodowe i majątkowe (chodzi o domy jednorodzinne). Takich bardzo ubogich mieszkańców w mieście 
Katowice jest niewielu, którzy spełniają kryteria zapisane w programie Stop Smog. Będziemy jeszcze raz 
angażować MOPS, aby wytypowali wśród swoich klientów osoby, które powinny się starać o takie 
dofinansowanie. MOPS pomaga przy złożeniu tego wniosku, to są najczęściej osoby nieporadne życiowo. Nie 
planujemy kampanii  informacyjnej przy kolejnym naborze, bo z praktyki wiemy, że zgłasza się bardzo dużo 
osób, które nie wykazują żadnego dochodu ani żadnego majątku, a nie są osobami ubogimi, które  
wymagałyby tego wsparcia. Jeżeli okaże się, że w ramach MOPS nie uda się pozyskać wniosków, to będziemy 
się starać zmienić porozumienie i aneksować je, aby te 4 lokalizacje zrobić w naszym zasobie miejskim. 
 
Wobec braku pytań ze strony p. Radnych, Pan Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska poddał projekt 
uchwały pod głosowanie:   
Komisja Klimatu i Środowiska  w głosowaniu: 7 głosów „za” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany regulaminu realizacji przedsięwzięć niskoemisyjnych w ramach 
realizacji projektu „STOP SMOG w GZM – poprawa jakości powietrza na terenie Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii”. 
 
 
Ad. 6.  Propozycje Komisji Klimatu i Środowiska do projektu budżetu miasta Katowice na 2025 rok. 
Wobec braku propozycji ze strony członków Komisji, Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan 
Patryk Białas nawiązał do dzisiejszej dyskusji w temacie poprawy jakości powietrza, który jest bliski p. 
Wiceprezydentowi i zaproponował wniosek Komisji Klimatu i Środowiska do projektu budżetu miasta na 2025 
rok, o treści: 
 
Komisja Klimatu i Środowiska wnioskuje do projektu budżetu miasta Katowice na 2025 rok, aby utrzymać 
kwotę na wymianę indywidualnych źródeł ciepła na poziomie co najmniej  ubiegłego  roku.   
Wniosek został podjęty jednogłośnie 7 gł. „za”. 
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Ad. 7. Przyjęcie planu pracy Komisji Klimatu i Środowiska na II półrocze 2024 roku. 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas zwrócił się do członków komisji o 
zatwierdzenie projektu planu pracy na II półrocze 2024 r. i o ewentualne uwagi. 
 
Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że: 
1/ na wniosek WKiE temat „Sprawozdanie planu adaptacji miasta Katowice do zmian klimatu do roku 2030, 
za 2024 rok”  został przeniesiony z m-ca października na m-c wrzesień;   
Oczywiście sprawozdanie dotyczy 2023 roku, nie 2024  i zwrócił się do Biura Rady Miasta o korektę tego.  
2/na wniosek BRM zostanie zmieniony termin posiedzenia komisji z 20 listopada, który był zaproponowany 
pierwotnie, na 15 listopada po to, aby zachować minimum 2-tygodniowy odstęp pomiędzy posiedzeniami 
komisji. Ostatnia komisja w 2024 r. jest przewidziana 2 grudnia. 
 
Członkowie Komisji Klimatu i Środowiska jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęli plan pracy na II  półr. 2024 r.    
 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas poinformował, że będzie zapraszać                     
w formule zdalnej ekspertów na komisje, którzy będą wyjaśnić zasadność i istotę kwestii, poruszanych  na 
komisjach.  
Biuro Rady Miasta będzie na bieżąco przekazywać informacje o zapraszanych ekspertach, żeby był czas na 
przygotowanie się do spotkań z ekspertami. 
 
Ad. 8. Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji Klimatu i Środowiska Pan Patryk Białas podziękował Radnym za aktywność podczas 
obrad komisji, Stronie Prezydenckiej za udzielenie wyczerpujących wyjaśnień i na tym zakończył posiedzenie. 
 

PRZEWODNICZĄCY 
KOMIJSI KLIMATU I  ŚRODOWISKA 
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